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2015 m. lapkričio 12 d. atsakydamas į klausimus Seime, Vyriausybės valandos metu 

Lietuvos visuomenę užtikrinote, kad Lietuva neimportuos elektros energijos iš nesaugios Astravo 

atominės elektrinės ir nesutiks, jog mūsų šalies energetikos infrastruktūra būtų naudojama šios 

elektrinės veiklai užtikrinti:  „Jokių kontaktų su Baltarusija šituo klausimu neturėjome, ... objektas 

statomas pažeidžiant tarptautinius įsipareigojimus, ... mes nesiruošiame jokios infrastruktūros 

pritaikyti tai atominei elektrinei ir mes nesiruošiame pirkti elektros energijos iš [tos] atominės 

elektrinės“.  

Tokią Jūsų viešai išreikštą poziciją vertinu kaip labai svarbią ir strategiškai naudingą 

Lietuvai. Esu įsitikinęs, kad tokia pozicija turėtų būti pareikšta ne tik Jūsų asmeniniais žodžiais, 

kuriems ir aš pritariu, bet ir kaip valstybės pozicija turėtų būti įtvirtinta specialiu teisės aktu – 

įstatymu.  

Todėl, vadovaudamasis Lietuvos Respublikos Seimo statuto 212 straipsniu, prašau atsakyti į 

žemiau pateiktus klausimus: 

1. Kokių priemonių Vyriausybė ėmėsi ar ketina imtis, kad nesaugioje Astravo atominėje 

elektrinėje pagaminta elektros energija nepatektų į Lietuvą ir nebūtų parduodama mūsų 

šalies elektros rinkoje? 

2. Ar nemanote, kad riboti importą iš nesaugios Astravo atominės elektrinės būtų galima 

teisinėmis priemonėmis? Ar neketinate parengti ir pateikti Seimui svarstyti tai 

apibrėžiantį įstatymo projektą? 

 

Pagarbiai, 

 

 

Seimo narys         Andrius Kubilius 

 


